

Le comté d'Ottawa.

Division électorale :

S. R. P. Q. Titre fer. ch. 2, s. 2. Art. 64.

Le comté d'Ottawa est borné à l'est, par les comtés d'Argenteuil et Terrebonne; au nord-est, par le comté de Montcalm; à l'ouest, par le comté de Pontiac; et au sud, par la Rivière Ottawa, y comprises les îles appartenant à la province de Québec, situées vis-à-vis d'icelui.

Ce comté, ainsi borné, comprend la cité de Hull, la paroisse de Notre Dame de Bonsecours qui renferme le village de Montebello, celles de Ste Angélique et St André Avellin, le canton de Lochaber qui renferme le village de Thurso, l'augmentation de Lochaber, le canton de Buckingham qui renferme le village de Buckingham, le canton de Templeton qui renferme le village de la Pointe à Gatineau, l'augmentation de Templeton, le canton de Hull qui renferme le village d'Aylmer, les cantons de Eardly, Masham, Wakefield, Portland, Derry, Mulgrave, Ripon, Denholme, Low, Aylwin, Hincks, Bowman, Villeneuve, Lathbury, Hartwell, Suffolk, Ponsonby, Amherst, Addington, Preston, Bidwell, Wells, Bigelow, Wright, Northfield, Blake, McGill, Labelle, Clyde, Dudley, Bouchette, Cameron, Wabasee, Joly, Maniouaki, Kensington, Egan, Aumond, Bouthillier, Kiamika, Loranger, Marchand, Sicotte, Lytton, Baskatong, La Minerve, Mousseau, Lynch, Lesage, Campbell et Robertson, et le territoire non organisé compris dans ces limites. S. R. B. C., c. 75, s. 1, § 1; et 49-50 V., 96, s. 5.

Comté municipal :

Comprend : Le comté d'Ottawa, moins la cité de Hull.

S. R. P. Q. Titre 1er. ch. 2, s. 6. Art. 73.

N. B. Le comté comprend les municipalités suivantes telles qu'actuellement bornées et limitées, savoir :

The county of Ottawa.

Electoral division :

R. S. P. Q. Title 1st. ch. 2, s. 2. Art. 64.

The county of Ottawa is bounded on the east, by the counties of Argenteuil and Terrebonne; on the north-east, by the county of Montcalm; on the west, by the county of Pontiac; and on the south, by the River Ottawa, including the islands belonging to the Province of Québec, situated opposite to such county.

The county, so bounded, comprises the city of Hull, the parish of Notre Dame de Bonsecours which includes the village of Montebello, the parishes of Ste Angélique and St André Avellin, the township of Lochaber which includes the village of Thurso, the augmentation of Lochaber, the township of Buckingham which includes the village of Buckingham, the township of Templeton which includes the village of Gatineau Point, the augmentation of Templeton, the township of Hull which includes the village of Aylmer, the townships of Eardly, Masham, Wakefield, Portland, Derry, Mulgrave, Ripon, Denholme, Low, Aylwin, Hincks, Bowman, Villeneuve, Lathbury, Hartwell, Suffolk, Ponsonby, Amherst, Addington, Preston, Bidwell, Wells, Bigelow, Wright, Northfield, Blake, McGill, Labelle, Clyde, Dudley, Bouchette, Cameron, Wabasee, Joly, Maniouaki, Kensington, Egan, Aumond, Bouthillier, Kiamika, Loranger, Marchand, Sicotte, Lytton, Baskatong, La Minerve, Mousseau, Lynch, Lesage, Campbell and Robertson, and the unorganized territory comprised within these limits. C. S. L. C., c. 75, s. 1, § 1; 49-50 V., c. 96, s. 5.

Municipal county :

- Comprises : The county of Ottawa, less the city of Hull.

R. S. P. Q. Title 1st. ch. 2, s. 6. Art. 73.

N. B. The county comprises the following municipalities as actually bounded and abutted, to wit :